
 

Dagsorden til skolebestyrelsesmøde for Fjordklyngeskolen 
Dato: 22/10-2024 
Tidspunkt: kl. 19.00-21.30 
Sted: Ulbjerg 
Mødeleder: 
formanden 
Sekretariat/referent: 
Referent: Ivan Flarup Hansen eller 
Dennis Villadsen 
 
Spisning 18.30 – 19.00 

Deltagere: 
Michael Grove, formand 
Steen Villekold, næstformand 
 
Anne Kirstine Libach Justesen, forældrerepræsentant 
Ulbjerg 
Søren Larsen, forældrerepræsentant Ulbjerg 
Casper Mogensen, forældrerepræsentant Ulbjerg 
Nathalie Olesen, forældrerepræsentant Ulbjerg 
Sofie Lund Laursen, forældrerepræsentant Ulbjerg 
 
Esben Viborg, forældrerepræsentant Skals 
Lise Troelsen, forældrerepræsentant Skals 
 
Agnethe Kristiansen, medarbejderrepræsentant – lærer 
Christina Grøn, medarbejderrepræsentant – pædagog 
Bettina Aakmann Lohse, medarbejderrepræsentant - lærer 
Maj-Britt Bjerregaard, medarbejderrepræsentant – 
pædagog 
 
Kira Linde Østergaard elevrådsformand Skals 
Karl Lund Kousholt næstformand Skals 
Lærke Højgaard Lyngvig elevrådsformand Ulbjerg 
Oskar Pødenphandt Mortensen elevrådsformand Ulbjerg 
 
Malene Holst Andersen – Skoleleder 
Dennis Bøjesen Villadsen – Pædagogisk leder 
Ivan Flarup Hansen – Pædagogisk afdelingsleder 
 
Afbud: 
Anne Kirstine Libach Justesen, forældrerepræsentant 
Ulbjerg 
Søren Larsen, forældrerepræsentant Ulbjerg 
Sofie Lund Laursen, forældrerepræsentant Ulbjerg 
Lise Troelsen, forældrerepræsentant Skals 
Suppleant: Louise Bach, forældrerepræsentant Skals 
Karl Lund Kousholt næstformand Skals 
 

Dagsorden 
Overskrift og klassificering - er 
punktet til orientering (O), drøftelse 
(D), beslutning (B) eller et 
arbejdspunkt (A) 

Tid 
Estimeret 
tid til 
punktet 

Beskrivelse 
Hvad handler punktet om, er der særlige 
ansvarlige, gæste m.m. 

1. Godkendelse af dagsorden 
(B) 

19.00 
0 min 

Godkendelse af denne dagsorden. 
Denne dagsorden er principielt godkendt, ved 
udsendelse af 
den endelige dagsorden senest 4 dage før 
mødedato. 
 



2. Godkendelse af referat (B) 19.00 
0 min 

Referat fra septembermødet godkendt og 
underskrevet. 
 
 

3. Meddelelser (O) 
- skoleledelsen 
- formanden 
- Ulbjerg Afd. 
- Ulbjerg SFO 
- Møllebakken 
- Skals Afd. 
- Skals SFO 
- Skals Klub 
- ELEVRÅDET 

19.00 
10 min 

Indvielse af frugtlund i Ulbjerg. 
Elevrådet i Skals arbejder med byrådsdagen og 
I Ulbjerg planlægges Halloweenfest. 

4. Status på lukning af 
Fjordklyngeskolens afdeling 
i Ulbjerg – orientering fra 
ledelsen (O) 

19.10 
10 min 

Nyt fast punkt på dagsordenen. Punktet er 
tænkt som ledelsens mulighed for at orientere 
skolebestyrelsen. Hvis der ikke er noget til 
punktet, udgår det. 
 
Malene orienterede fra byrådsmødet den 9. 
oktober, hvor lukningen af Ulbjerg Skole blev 
besluttet. Høringsfasen går nu i gang og løber til 
medio januar. Der er intet nyt om Møllebakken. 
Vi afventer pt. en forvaltningsprocesplan i 
forhold til lukningsprocessen. Vi har i dag holdt 
personalemøde om hele situationen.  
 
 

5. 7 minutter 19.20 
10 min 

Malene fortalte om den nuværende 
ledelsessituation, hvor vi alle 3 har fået nye 
opgaver.  
Ledelse tæt på blev nævnt som et godt og 
vigtigt tiltag i personalets dagligdag. 
Forretningsorden blev nævnt som et godt 
redskab i dagligdagen for ledelsen 
 
 

6. Skolens indsatsområder 19.30 
10 min 

Malene orienterede om kvalitetssamtalen og 
dens indhold. Skolens fokusområder blev 
nævnt, f.eks. gode fællesskaber i 
undervisningen, pædagogiske overvejelser i 
forbindelse med byggeriet, sund skolemad. 
  
 

7. Opsamling på 
forældremøder 

19.40 
15 min 

Hvad skal der samles op på efter 
forældremøderne? 

• Klubben 
• Madordning 



• Skolebusser 
 
Lidt utilfredshed med at SFO-klub er slået 
sammen i SFO – der er ikke så meget at lave i 
klubben. Efter et forældremøde er der lavet 
nogle tiltag, bl.a. et fast lokale til klubbørnene.  
Forskellige tiltag blev drøftet.  
Madordning er blevet positivet modtaget. Det 
virker meget fællesskabsdannende. 
Skolebusserne blev nævnt møderne, det er der 
blevet rettet op på de seneste uger, så 
busserne nu kører efter planen 
Mobiltelefoni blev der talt om på 
forældremøde, især om hvornår børnene skal 
have telefon. Der findes en artikelserie trykt 
som bog om ”Generation Skærm” fra Zetland 
der kan købes gennem Skole og Forældre. 
 

8. Ny aftale om folkeskolen 19.55 
30 min 

Bilag vedlagt 
 
Malene fortalte om faktaark om folkeskolen, 
hvor en del nye ting skal implementeres fra 
næste skoleår. Flere elementer skal 
bestyrelsen forholde sig til, f.eks. 
karaktergivning i 6.-7. klasse, kortere skoledage 
i 0.-1.  klasse, juniormesterlære i udskolingen. 
Styrket indsats for de allersvageste elever i 
skolen.  
Projektopgaven er vigtig at bibeholde, 
erhvervspraktik er en god mulighed, hvis det 
skrues rigtigt sammen. 
Skolebestyrelsen deltager meget gerne i 
arbejdet. 
Det gives god tid på møderne, til 
temadrøftelser om de forskellige emner. 
 

9. Økonomi - 
midtvejsevaluering 

20.25 
20 min 

Økonomiark omdelt og gennemgået. På skolen 
ser det fornuftigt ud, vi bruger det tildelte 
beløb. I Møllebakken er det ikke muligt at 
overholde budgettet.  
Madordningen kører ved siden af skolens 
økonomi og har derved ikke indflydelse på 
skolens økonomi. I øvrigt hænger økonomien i 
madordningen sammen. 
Der er ros fra bestyrelsen til personale og 
ledelse for det daglige arbejde. 
 

10. Høringssvar vedr. Lukning af 
Fjordklyngeskolens afdeling 
i Ulbjerg – indledende 
drøftelser 

20.45 
40 min 

Den 21. oktober 2024 starter høringsperioden 
og der er deadline den 12. januar 2025. 
 



På mødet brainstormes der på, hvad 
høringssvaret skal indeholde. Dette bedes 
skolebestyrelsen forholde sig til på forhånd. 
 
Efter mødet vil formandskabet sammen med 
skolens ledelse skrive første udkast til et 
høringssvar der herefter skal arbejdes videre 
med i skolebestyrelsen. Målet er at det 
endelige høringssvar godkendes senest til 
decembermødet. 
 
Den politiske proces bliver nævnt som et 
eksempel på indhold i et høringssvar, 
Møllebakken nævnes også som eksempel. 
Holdningen til lukningen skal også indgå i et 
høringssvar. Kommunen er geografisk stor, 
længere transporttid mv. bør indgå i 
høringssvar. Fra eleverne nævnes der 
fællesskabet mellem matriklerne som et punkt. 
Det er vigtigt at Møllebakkens fremtid afklares 
snarest muligt og at man bør finde en løsning, 
hvor Fjordklyngeskolen ikke skal realisere det 
underskud der pt er, da dette ikke vil være 
gavnligt for det videre arbejde med at drive 
Fjordklyngeskolen. 
Skolebestyrelsen drøftede det brev som 
personalet på Fjordklyngeskolen har sendt til 
skolebestyrelsen - vi er meget enige og vi sørger 
for bred inddragelse af elevråd og personale i 
den fremadrettede proces. 
 
Elevrådene mødes til et fællesmøde mhp. 
høringssvar. 
 

11. Eventuelt (O) 21.25 
5 min 

Dialogmøde med B&U den 4. november kl. 18-
19.30 i multisalen. 
 

12. Næste møde (O)  20.  november 2024 kl. 19.00-21.30 i Skals 
13. Aktive arbejdsgrupper  Udvalg for frivillighed og fondssøgning: Maj-

Britt, Louise, Steen, Malene. 
Mobiludvalg: Elevrødder, Michael, Bettina, 
Malene. 
Madudvalg: Bettina, Malene, Michael og Steen. 

 


